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Det er kommet inn 16 uttalelser i høringsperioden 4.2.-18.3.2014.  
Disse er: 
 

1. Fylkesmannen i Oppland, datert 14.3.2014 
2. Oppland fylkeskommune, datert 25.3.2014 
3. Statens vegvesen, Region Øst, datert 24.3.2014 
4. Jernbaneverket, datert 5.3.2014 
5. Direktoratet for mineralforvaltning, 18.3.2014 
6. Øyer fjellstyre, datert 18.3.2014 
7. Øyer ungdomsråd, datert 5.2.2014 
8. Øyer Eldreråd, datert 5.2.2014 
9. Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne, datert 12.3.2014 
10. FAU Solvang, datert 18.3.2014 
11. Øyer næringsråd, datert 20.3.2014 
12. Faglagene i landbruket, datert 17.3.2014 
13. Tretten bygdekvinnelag, datert 13.3.2014 
14. Bygdekvinnelaget i Øyer, datert 18.3.2014 
15. Forum for Natur og Friluftsliv i Oppland, datert 19.3.2014 
16. Gro Helen Kristensen, datert 18.3.2014 
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Sammendrag og rådmannens vurdering 

(1) Fylkesmannen 
i Oppland (FMO) 

1. FMO mener at planforslaget er bygd opp på en ryddig, enkel og god måte. Tema fra Nasjonale forventninger til 
kommunal planlegging kommer tydelig fram, og FMO mener de viktigste utfordringene på miljøsida stort sett er 
godt ivaretatt. 
2. FMO anbefaler at det sies noe om hvordan kommunen ønsker å prioritere og konkretisere strategiene fra 
samfunnsdelen i handlingsdelen (økonomiplan og budsjett). 
3. FMO påpeker at kapittelet Natur, miljø, klima og energi har tydelige mål og strategier som vil være førende for 
areal- og miljøforvaltningen. Det anses også som positivt at flere andre kapitler har strategier som ivaretar dette.  
4. FMO savner en strategi for å ivareta leveområdet for villrein. Deler av Øyer kommune ligger innenfor Rondane 
villreinområde, og kommunens ansvar må synliggjøres i kommuneplanen som overordnet styringsdokument.  
5. Hensyn til prioriterte arter og utvalgte naturtyper ønskes framhevet spesielt.   
6. FMO stiller spørsmål omkring strategien for å tillate at fritidsboliger med høy standard tas i bruk som bolig, og 
påpeker at konsekvensene av dette må klarlegges, samt at det må nedfelles kriterier for hvor omdisponering kan 
tillates.  
7. FMO stiller spørsmål ved om det er mulig å få fram intendert budskap med visjonen Lev i Øyer! uten mulighet for 
tolkninger, og spør hvordan det er tenkt at folk skal leve i Øyer. (Lev godt, best, aktivt, greit, intensivt…?) 
8. Det påpekes at folkehelse (Utfordringer og muligheter) ikke må begrenses til mer fysisk aktivitet, og at eldre bør 
være en prioritert målgruppe på linje med barn og unge. Det etterspørres også en konkretisering av hvorfor tema 
folkehelse er gjort gjennomgående i planen, samt en utdyping av hvordan kommunen kan drifte folkehelsearbeidet. 
9. FMO mener at å hensynta universell utforming er et for svakt begrep i et styrende dokument, og viser til krav om 
at universell utforming skal ivaretas. 
10. FMO påpeker at strategi om utvikling av sentrumsnære boligområder ikke nevner krav om tilgjengelighet fra 
inngangsplan (universell utforming). 
11. Frivillighet og kultur er viktige samarbeidspartnere i folkehelsepolitikken, og FMO minner om at folkehelsearbeid 
er definert som samfunnets samlede innsats for å påvirke faktorer som fremmer befolkningens helse.  
12. Det etterspørres en konkretisering av hvilke mål og strategier kommunen vil bruke for å utjevne sosiale 
helseforskjeller og forebygge uheldig utvikling på området.  
13. FMO savner en strategi i miljøkapitlet som stimulerer til aktiv forflytning framfor motorisert ferdsel.  
14. Usikkert hva som menes med strategi; Gjøre kulturlandskapet og kulturminner tilgjengelig og attraktivt gjennom 
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bevisst folkehelsearbeid.  

Rådmannens 
vurdering  

2. Øyer kommune er i startfasen på en prosess for å se på økonomiplanprosessen og oppbygging av økonomiplan-
dokumentet. Fylkesmannens anbefaling om prioritering og konkretisering av strategier fra kommuneplanens 
samfunnsdel for videre oppfølging vil være sentral i denne prosessen.  
4. Rådmannen vurderer det dithen at kommunens ansvar i forhold til villreinområde dekkes godt i planen, selv om 
dette ikke er uttrykt eksplisitt. Det vises til mål og strategier i kapittel Kulturarv, energi og miljø.  
5. Rådmannen mener disse forholdene er tilstrekkelig belyst.  
6. Omtalt dispensasjon praktiseres allerede i Øyer kommune, etter nedfelte kriterier. Erfaringene er positive og 
rådmannen mener derfor dette er en aktuell strategi å framheve under den aktuelle målformuleringen. 
7. Rådmannen viser til beskrivelse av ny visjon, og at denne bygger videre på verdigrunnlaget til kommunens 
tidligere visjon. Gjennom innspillene som har kommet i høringsperioden er det gitt uttrykk for at ny visjon imøteses, 
og at innholdet i denne er tydelig og oppfattes positivt. Rådmannen mener videre det kan anses som positivt at ny 
visjon kan ha flere tolkningsmuligheter. 
8-9. Innspillene er innarbeidet i planen. 
10. Innspillet vurderes å være dekket av overordnet strategi om universell utforming ved utbyggingsprosjekter, og vil 
konkretiseres ytterligere i aktuelle reguleringsplaner. 
11. Innspillet er innarbeidet i planen.  
12. Konkretisering av strategiene i kommuneplanens samfunnsdel vil synliggjøres gjennom handlingsdelen, samt 
aktuelle kommunedelplaner og sektorplaner.  
13. Rådmannen mener disse forholdene er godt ivaretatt i planen.  
14. Ordlyden i strategien er omarbeidet.  
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(2) Oppland 
fylkeskommune 
(OFK) 

Vedtak i Fylkesutvalget 

1. Oppland fylkeskommune mener Øyer kommune følger opp kommunens planstrategi på en god måte ved å ha 
prioritert arbeidet med utarbeiding av kommuneplanens samfunnsdel. 

2. Det er positivt at kommunen synliggjør at samfunnsdelen skal være et overordnet styringsdokument og et 
relevant planverktøy for kommunens utviklingsarbeid. Oppland fylkeskommune vil utfordre kommunen til å 
prioritere sterkere innenfor valgte temaområder og tydeligere avklare hvordan bygd- og tettstedsutviklingen 
skal gjennomføres. 

3. Oppland fylkeskommune vil utfordre kommunen til i større grad å synliggjøre hvilken rolle og planer Øyer har i 
det regionale samarbeidet i Lillehammerregionen. 

 
Øvrige innspill til planforslaget 

1. OFK mener det er vanskelig å finne hva som er innholdet i visjonen Lev i Øyer! som skal være noe å strekke seg etter, 
og at dette kunne vært tydeliggjort. 
2. OFK mener det kan tydeliggjøres om framtidsbildet er ønsket utvikling for kommunen. 
3. Det savnes en grundigere drøfting av kommunens utfordringer som grunnlag for valg av temaområder. 
4. Kommunen oppfordres til å gå nøye gjennom antall mål og strategier, for å vurdere hva som er realistisk å 
gjennomføre i planperioden. 
5. OFK påpeker at det er brukt mange stedsbegrep i planforslaget, og at det må utdypes hva som ligger i de ulike. Særlig 
gjelder dette i forhold til «landsby», som det ikke er noen gode norske definisjoner av. OFK mener det kan være nyttig å 
drøfte hvorvidt det er realistisk å utvikle tre tettsteder, og at det bør tas stilling til hva det innebærer å videreutvikle 
Tingberg som tettsted. Dette må også ses i sammenheng med verdiskaping i hytteområder og næringsutvikling.  
6. Det er lite tydeliggjort hvilke utfordringer og muligheter kommunen har i tråd med kommunehelseprofilen 2013. 
7. OFK peker på at kulturbegrepet ikke er løftet i planforslaget og savner en tydeliggjøring av hva som menes med 
møteplasser. Kulturaktiviteter og kulturinstitusjoner som arenaer for integrering av innvandrer og tilflyttere bør 
vurderes implementert i planen.  I forbindelse med integrering av flyktning etterspørres drøftinger av overgang fra 
voksenopplæring til karrieresentrene.  
8. Kulturarv bes vurdert innarbeidet i overskriften til kapittel Natur, miljø, klima og energi 

9. OFK mener kommunens fortrinn som reiselivs- og hyttedestinasjon, og sentrale beliggenhet, bør synliggjøres.  
10. Det regionale næringssamarbeidet bør drøftes i planen, jfr. arbeid med regional næringsplan. 
11. Strategiske samferdselsvalg knyttet til mål om økt befolkning, levende lokalsamfunn og trivelige sentra. 
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12. OFK etterlyser synliggjøring av de tre gjennomgående temaene.  
13. Drøfting av regionalt samarbeid etterspørres, OFK mener det bør vurderes innarbeidet et kapittel om kommunens 
rolle i regionen. 

Rådmannens 

vurdering  

1. Rådmannen viser til sin vurdering omkring visjon, jfr. innspill fra Fylkesmannen i Oppland. 
2.-3. Innspillet er innarbeidet i planen.  
4. Rådmannen framhever at det har vært en bevisst holdning omkring omfanget av mål og strategier under vegs i 
planrevisjonen. Samtidig er det ønskelig med en plan med målsettinger å strekke seg etter gjennom planperioden.  
5. Innspillet er innarbeidet i planen, og ønsket utvikling av Tingberg er tydeliggjort. 
6. Innspillet er innarbeidet i planen, og det jobbes videre med oppfølging av folkehelseprofilen i Øyer kommune.  
7.-9. Innspillene er innarbeidet i planen.   
10. Rådmannen mener Øyer kommunes rolle i det regionale næringssamarbeidet er belyst i planen, og at planens mål 
og strategier gir føringer for arbeidet med regional næringsplan.  

(3) Statens 
vegvesen, 
Region Øst 
(SVV) 

1. SVV påpeker viktigheten av å tenke samordna areal- og transportplanlegging, og mener dette må synliggjøre i 
samfunnsdelen, for å gi føringer til arealdelen og andre kommunale planer. 
2. SVV stiller spørsmål ved om utvikling av tre tettsteder er for mye for en kommune som Øyer, og problematiserer 
videre hva Tingberg kan bli uten å forringe Øyer sør som sentrumsområde. 
3. SVV er usikre på konsekvensen av å tillate at fritidsboliger midlertidig tas i bruk som boliger, samt for mye utbygging 
av servicetilbud utenom tettstedene. 
4. I kapittel Oppvekst, helse og livskvalitet etterspør SVV et tydeligere folkehelseperspektiv, ved å legge til rette for 
gang- og sykkelveger for alle.  
5. I kapittel Natur, miljø, klima og energi peker SVV på viktigheten av samordna areal- og transportplanlegging. For å nå 
mål om reduserte klimautslipp i Nasjonal transportplan må økning i trafikkmengde i vesentlig grad tas av kollektiv, 
sykkel og gange. For å få til dette må arealbruken konsentreres. 

Rådmannens 

vurdering  

1. Rådmannen mener prinsippet om samordna areal- og transportplanlegging er ivaretatt i planen, og at aktuelle mål og 
strategier vil gi ønskede føringer for videre oppfølging i kommuneplanens arealdel.  
2. Innspillet er innarbeidet i planen, og ønsket utvikling av Tingberg er tydeliggjort. 
3. Rådmannen viser til sin vurdering omkring dispensasjon for fritidsboliger til boligformål, jfr. innspill fra Fylkesmannen 
i Oppland. Det presiseres videre at strategien om utvikling av servicetilbud må ses i sammenheng med mål om 
sentrumsutvikling.  
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4. Rådmannen mener dette perspektivet dekkes godt i planen som helhet, og viser særlig til kapittel Samferdsel og 

infrastruktur. 

5. Rådmannen mener planen belyser og ivaretar disse forholdene.  

(4) Jernbane- 
verket (JV) 

1. JV mener at planen inneholder gode mål og strategier for arealpolitikken med satsing på utvikling av sentrumsnære 
boligområder i tettstedene, noe som bidrar til å redusere transportbehovet, samt at transportveksten kan tas med 
kollektive transportmidler. 
2. JV viser til Nasjonal Transportplan 2014-23 vedrørende utbygging av dobbeltsporet jernbane til Lillehammer, der det 
tas sikte på ferdigstillelse av denne strekningen i 2030. 
3. JV bemerker at alle tog på strekningen stopper på Hunderfossen og at det ikke er aktuelt med andre togstopp i Øyer 
kommune. 

Rådmannens 

vurdering  

3. Bemerkningen er innarbeidet i planen. 

(5) Direktoratet for 
mineralforvaltning 
(DMF) 

1. DMF minner om at mineralressurser er en naturressurs på linje med landbruk og skog, og at denne type ikke-
fornybare ressurser må sikres i arealplanleggingen for å hindre nedbygging eller andre begrensninger på framtidig 
utnyttelse. 

Rådmannens vurdering  
1. Rådmannen mener dette forholdet ivaretas i planen, og legger nødvendige føringer for videre oppfølging i 
kommuneplanens arealdel. 



7 
 

(6) Øyer Fjellstyre 
(ØF) 

1. ØF anser mange av strategiene i planforslaget som delmål, og etterspør en konkretisering av strategiene.  
2. ØF har konkrete innspill til nåbeskrivelsen i kapittel Natur, miljø, klima og energi.  

3. Fjellets betydning for Øyer som ressursgrunnlag, og knyttet til tradisjon, kultur, historie og identitet, bør 
synliggjøres ytterligere i planen. Videre peker ØF på at fjellet må brukes, uten å forbrukes, for å bevares. Å bevare 
høstingsbaserte aktiviteter bør nedfelles i planen.  
4. ØF framhever at kunnskapsbasert forvaltning er viktig for å sikre langsiktighet, dette bør framheves i en strategi. 
5. ØF peker på utmarksbeitets betydning for Øyer, og utfordringene knyttet til rovviltforvaltning.  
6. ØF imøteser forslag om å innføre ei «markagrense», og foreslår betegnelsen fjellgrensa. 

7. I forhold til avsnitt i framtidsbildet om at Øyer kan bli del av en storkommune problematiseres fjellrettighetene.  

Rådmannens 

vurdering  

1. Rådmannen påpeker at det har vært et bevisst valg å ha overordnede mål og strategier i den nye kommune-
planens samfunnsdel, og at disse vil bli konkretisert og operasjonalisert gjennom handlingsplan og aktuelle 
kommunedelplaner og temaplaner.  
2.-4. Innspillene er innarbeidet i planen. Kunnskapsbasert forvaltning er innatt i målformulering i det aktuelle 
kapitlet.  
5. Dette forholdet er tydeliggjort ytterligere i planen. 
6. Forslag om betegnelse tas med videre i arbeidet med kommuneplanens arealdel. 

 

(7) Øyer 
Ungdomsråd 
(ØUR) 

1. ØUR støtter den nye visjonen Lev i Øyer! og mener denne en enkel og grei, med et godt budskap. 
2. I ØUR var det bred enighet om at Øyer ikke bør bli del av en storkommune, men bestå som egen kommune i 
framtida. Ungdomsrådet pekte på at Øyer kommune fungerer bra i dag, og var bekymret for at Øyer, og særlig 
lokalsamfunnet på Tretten, vil bli nedprioritert i en storkommune.  
3. ØUR mener det er viktig å ta vare på fjellet i Øyer. Fjellet skal være urørt også i framtida, og rådet er positive til en 
utbyggingsgrense for fjellet. Forslaget om ulike hyttesoner i Øyer oppfattes også som positivt.  
4. Øvrige tema som ØUR ønsker synliggjort i planen:  
- Møteplasser i bygda for uorganiserte aktiviteter, eks: volleyballbane.  
- Helsestasjonstilbud på ettermiddag/kveld 
- Kollektivtilbud (buss) til og fra Lillehammer. ØUR mener det er for få avganger og for høye billettpriser.  
- Grønne lunger (i hyttefelt og boligområder) 

Rådmannens 
vurdering  

4. Innspillene er delvis innarbeidet i planforslaget gjennom strategier, og vil bli tatt med i det videre arbeid med 
handlingsdelen, og aktuelle kommunedelplaner og sektorplaner.  
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(8) Øyer Eldreråd 
(ØER) 

1. ØER støtter visjonen Lev i Øyer! og peker på at framtidsbildet er veldig positivt, særlig omtalen av Tretten. 
2. ØER foreslår å ta inn begrepet ildsjeler i tillegg der planen omtaler frivillige lag og foreninger. 
3. Bedret kollektivtilbud må omfatte hele kommunen. 
4. Flere av målene kunne vært mer aktivt formulert. 

Rådmannens 

vurdering  

2.-4. Innspillene er innarbeidet i planen. 

 
 

(9) Råd for 
mennesker med 
nedsatt funksjons-
evne 

1. Rådet mener det er lagt ned et grundig arbeid med samfunnsplanen som gir retning for ønsket framtidig utvikling. 
Rådet mener det er viktig at barn og unge, folkehelse og universell utforming er valgt som gjennomgående tema, og 
at dette forplikter med tanke på videre arbeid og prioriteringer. 
2. Rådet spiller også inn flere konkrete tekstendringer. 

Rådmannens 
vurdering  

2. Konkrete forslag til tekstendringer er delvis innarbeidet i planen.  
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(10) FAU Solvang  
1. Generelt mener FAU at skole er for lite omtalt i planforslaget, og at skole burde vært en egen målformulering. 
Videre mener FAU det bør framkomme tydelig hvilke overordnede målsettinger kommunen har for skole, og aktuelle 
strategier. FAU foreslår å ta inn overordna mål fra den skolepolitiske planen.  
2. FAU mener at barn og unge kunne vært tydeligere fulgt opp som gjennomgående tema.  
3. I forhold til faktadelen som viser befolkningsvekst for aldersgruppa i grunnskolealder etterspørres oppfølging av 
dette videre i planen. Betydning for planlegging av framtidig skoletilbud i kommunen må framgå av planen. 
4. FAU etterspør en tydeliggjøring av hvordan barn og unges interesser skal ivaretas, samt å sikre deres medvirkning. 
5. FAU mener det bør settes mål om høye krav til kunnskapsnivået i basisfagene slik at elevene er godt rustet til 
overgang til ungdomsskolen, og for å oppnå dette må lærertettheten opprettholdes på tilfredsstillende nivå. Det må 
videre synliggjøres hvordan skolene kan jobbe for å nå disse målene. 
6. Det etterlyses tydeligere sammenheng mellom mål om tidlig innsats og de tilhørende strategiene.  
7. Mål om økt fullføring av videregående skole foreslås innarbeidet.  
8. FAU påpeker at kulturskolen bør synliggjøres i planen. 

Rådmannens 
vurdering  

1. Rådmannen mener kommunens overordnede målsettinger for skole er tydeliggjort gjennom målformulering i 
kapittel Oppvekst, helse og livskvalitet, og videre fulgt opp gjennom tilhørende strategier.  
2. Rådmannen mener dette er ivaretatt i planen etter innarbeidelse av innspill fra høringsrunden.  
3.-4. Innspillene er innarbeidet i planen.  
5. Rådmannen mener disse forholdene ivaretas på mål- og strateginivå i planen, og at det konkrete arbeidet vil bli 
tydeliggjort gjennom handlingsdelen, kommunedelplaner og sektorplaner.  
6. Rådmannen mener de aktuelle strategiene ivaretar mål om tidlig innsats.  
7. Rådmannen mener mål 3 og tilhørende strategier i det aktuelle kapittelet ivaretar denne målsettingen, og at dette 
vil bli fulgt opp videre i aktuelle sektorplaner for skole. 
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(11) Øyer 
Næringsråd (ØNR) 

1. ØNR mener planutkastet på en god måte fremmer mål og strategier som legger grunnlag for både lokalsamfunns-
utvikling og næringslivsutvikling framover.  
2. ØNR ønsker en eksplisitt formulert strategi omkring at investorer kan forvente konsis politisk behandling i tråd 
med gjeldende planer og føringer. 
3. I kapittel Verdiskaping og næringsutvikling bør videreutvikling av eksisterende virksomheter tydeliggjøres i 
målformuleringene. ØNR påpeker videre at ingen av strategiene under målet i særlig grad stimulerer til 
næringsetablering og -utvikling i Øyer, men har fokus på å genere næringsutvikling i regionen.  
4. ØNR ønsker en strategiformulering som vektlegger behovet for kommunens rolle som aktiv tilrettelegger av 

næringsarealer og som aktiv utviklingspartner. 

Rådmannens 

vurdering  

2. Rådmannen viser til mål 1 og strategi 1 i kapittel Verdiskaping og næringsutvikling, og mener dette er i varetatt. 
3. Rådmannen peker på at det er nødvendig å balansere mellom å stimulere til ny næringsetablering i kommunen og 
å ivareta eksisterende næringsliv. Det samme gjelder forholdet mellom næringsetablering og -utvikling i Øyer 
kommune og i regionen. Rådmannen mener planen ivaretar de ulike forholdene.  

(12) Øyer-Tretten 
Skogeierlag, Øyer-
Tretten Bondelag 
og Øyer-Tretten 
Bonde- og 
småbrukerlag 
(Faglag landbruk) 

1. Faglagene ser det som positivt at landbruket omtales under næringskapitlet.  
2. Faglagene mener Stortingsmelding 9 (2011-12) Landbruks- og matpolitikken, Kommunedelplan for landbruk i 
Lillehammer og Beitebruksplan for Øyer må være overordnet for utarbeidelsen av landbruksdelen i planen. 
3. Visjonen Lev i Øyer! bifalles.  
4. Faglagene ønsker en tydeliggjøring i framtidsbildet av at man har beholdt antall bruk med aktiv gardsdrift. 

5. Faglagene mener planen bør uttrykke et mål om økt matproduksjon generelt, ikke bare volumøkning av økologisk 
produksjon. Grasproduksjon, herunder beitebruk, er Øyers store ressurs, og bør være kommunens viktigste 
satsingsområde for å bidra til økt matproduksjon. Faglagene mener det er et mål å øke husdyrholdet, og at Øyer skal 
være et prioritert beiteområde i tråd med det nasjonale rovviltforliket.  
6. Faglagene mener omdisponering av dyrket mark bør være tilnærmet null, og at evt. omdisponering erstattes av 
nydyrking.  
7. Det foreslås å ta inn en strategi om forvaltning av skogressursene.  

Rådmannens 
vurdering  

2. Rådmannen presiserer at nasjonale føringer, som Stortingsmelding nr. 9 (2011-12), er lagt til grunn for revisjon av 
kommuneplanens samfunnsdel. Videre er det samfunnsdelen, som kommunens overordnet styringsdokument, som 
igjen skal gi føringer for øvrige planer i kommunen, som regional kommunedelplan for landbruk og beitebruksplan. 
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Dialog med landbrukskontoret, som utarbeider de to sistnevnte planene, er ivaretatt i arbeidet med kommuneplan-
revisjonen. 
4.-7. Innspillene er innarbeidet i planen.  

(13) Tretten 
bygdekvinnelag 
(TB) 

1. TB går ut fra at det skal utformes handlingsplaner for de seks temaområdene, og påpeker at disse må gjøres godt 
kjent i aktuelle grupper for å skape samhold og eierskap til utviklingen.  
2. Der planen omtaler «Øyer» forutsetter TB at det menes Øyer kommune, og ikke bare Øyer sogn. 
3. TB mener det bør være tomter for spredt bosetting flere steder i kommunen.  
4. TB påpeker at gode bygdeveger er viktig i forhold til flere av temaområdene, både for lokalt samhold og 
næringsutvikling utenfor E6-sonen.  
5. TB mener ikke-turistbaserte næringer må få like fordomsfri og effektiv behandling som reiselivet sør i kommunen.  
6. TB oppfordrer til at kommunen arbeider for togstopp på Tretten.  
7. Det etterlyses synliggjøring av kommunens ansvar for informasjon til innbyggerne i forhold til samfunnssikkerhet og 
beredskap, for å forebygge uventa hendelser. 
8. TB fremhever at Tretten er et livskraftig sentrum, og viktigheten av å fortsatt ha offentlige funksjoner lokalisert her. 
Tretten trenger også arbeidsplasser innen landbruk og annet næringsliv, og det må legges til rette for dette, bl.a. med 
funksjonell infrastruktur. 

Rådmannens 

vurdering  

1. Rådmannen viser til beskrivelse av kommuneplanen som overordnet styringsdokument i innledningen. 
Kommunenes økonomiplan og årlige budsjett er kommuneplanens handlingsdel, der mål og strategier skal 
operasjonaliseres. Kommuneplanen gir også føringer for kommunedelplaner og øvrige sektorplaner.  
2. Det er foretatt en gjennomgang av benevnelser i planen. Der det menes Øyer sogn eller Øyer sentrum er dette 
tydelig uttrykt, for øvrig brukes Øyer om Øyer kommune. 
3. Innspillet er innarbeidet i planen. 
4. Rådmannen mener dette ivaretas i planen, gjennom mål og strategier i kapittel Samferdsel og infrastruktur. 

5. Dette vurderes ivaretatt i planen, og rådmannen viser særlig til strategien om å skape forutsigbarhet for næringslivet 
gjennom langsiktig planlegging og en imøtekommende forvaltning.  
6. Rådmannen viser til innspill fra Jernbaneverket, som bemerker at det uaktuelt med flere togstopp i Øyer kommune. 
Innspillet er ivaretatt gjennom strategi om å sikre godt korresponderende busstilbud fra Lillehammer skysstasjon til 
Øyer og Tretten. 
7. Rådmannen mener dette forholdet er ivaretatt i planen. Innspillet vil bli tatt med videre i kommunens 
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informasjonsarbeid. 
8. Innspillet vurderes ivaretatt i planen. 

(14) 
Bygdekvinnelaget 
i Øyer (ØBK) 

1. ØBK ser det som positivt at landbruk er omtalt flere steder i planutkastet, og at det har fått eget mål under kapittel 
om næringsliv. Imidlertid oppfatter ikke ØBK strategiene for landbruk som dekkende for de utfordringer en står 
overfor for å nå målet om et aktivt landbruk.  
2. ØBK mener planen bør vise til andre aktuelle kommunale dokumenter, som kommunedelplan landbruk og 
beitebruksplan for Øyer. 
3. ØBK mener det bør være et mål å opprettholde og øke matproduksjonen generelt, og at det derfor bør fokuseres 
på å stimulere til å opprettholde det tradisjonelle landbruket.  
4. Den ressursen fjellet utgjør som beite bør vektlegges, og det bør være et mål å utnytte muligheter for grasbasert 
matproduksjon gjennom beiting og bruk av ressursene i utmarka.  
5. Videre påpeker ØBK at beitebruken henger sammen med rovdyrproblematikken, og oppfatter planforslaget noe 
defensivt på dette området. ØBK mener kommunens hovedmål må være å bidra til å sikre en rovdyrpolitikk som gjør 
at beitenæringa kan opprettholdes, og at beiteressursene kan utnyttes optimalt.  
6. I forhold til jordvern etterlyses et mer ambisiøst mål, for eks. at utbygging i kommunen ikke skal skje på dyrka mark.  

Rådmannens 

vurdering  

2.  Rådmannen viser til sin vurdering omkring forholdet til andre plandokumenter, jfr. innspill fra faglagene i 
landbruket.  
3.-6. Innspillene er innarbeidet i planen.  

(15) Forum for 
Natur og Friluftsliv 
Oppland (FNFO) 

1. FNFO ber om at oppretting av et interkommunalt friluftsråd innarbeides i planen, for å sikre en fast møteplass 
mellom natur- og friluftsorganisasjonene og kommunene. 
2. FNFO mener kartlegging av biologisk mangfold i kommunen må styrkes, og følges opp med handlingsplaner. 
3. FNFO etterspør utredning av vern etter pbl av særlig verdifulle områder for biologisk mangfold.  
4. Planen må legge til rette for gode muligheter for å bedre friluftsliv i nærhet til bosted og områder for turisme.  
5. FNFO påpeker viktigheten av å vektlegge samordna areal- og transportplanlegging med sikte på å redusere 
klimagassutslipp. 
6. Prinsipp om fortetting av allerede utbygde områder etterspørres ved framtidig utbygging, og allmenne interesser 
som friluftsliv bør prioriteres framfor private interesser. 
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(16) Gro Helen 
Kristensen (GHK) 

1. Etterspør en synliggjøring i planen av turveiene langs Lågen. Disse er viktige å opprettholde, utbedre og 
videreutvikle, kanskje særlig med tanke på bevegelseshemmede. 

Rådmannens 

vurdering  

1. Rådmannen mener dette er ivaretatt i planen, og viser særlig til mål 2 og strategi 3 i kapittel Kulturarv, 

ressursforvaltning og miljø. Innspillet vil videre bli fulgt opp i arbeidet med kommuneplanens arealdel. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Rådmannens 
vurdering  

1.-3. Etter rådmannens vurdering er disse innspillene tiltak og er derfor ikke direkte innarbeidet i planen. 
4.-6. Disse forholdene vurderes i varetatt i planen.    


